
  

 

 

Zápis z jednání  
Rady 

Českého svazu házené 
 

 

 

 

23.11.2013 
Rytířsko 

 

___________________________________________________________________________ 

 
 

Přítomni A.Pospíšil  (prezident ČSH), 
(14)  O.Bína  (Krajský svaz Vysočina),  

J.Deml  (Pardubický krajský svaz házené) 
V.Dobeš  (WHIL) 
L.Christiánová (Liberecký krajský svaz házené)  
R.Jaroň  (Moravskoslezský krajský svaz házené),  
M.Kastner  (Královéhradecký krajský svaz házené),  
O.Landa  (Extraliga),  
A.Levíček  (Jihomoravský krajský svaz házené),  
R.Miček  (Plzeňský krajský svaz házené),  
L.Pazdera  (WHIL),  
M.Šajner  (Pražský krajský svaz házené),  
R.Toman  (WHIL),  
M.Vágner  (Ústecký krajský svaz házené),  

Nepřítomni   
(6)              J.Dědek (Extraliga) 

D.Divoka (Zlínský krajský svaz házené),  
M.Kostelník (Extraliga) 
P.Kynčl (Extraliga),  
L.Skružný (Středočeský krajský svaz házené),  
K.Šulc (Jihočeský krajský svaz házené),  
  

Hosté M.Barda, D.Čurda, P.Novák (Exekutiva ČSH), L.Vondráčková (LPK),  
P.Jaroň (KRK), R.Bendl (GS), J.Konečný (sekretariát ČSH) 

 

Trvání  Zahájení jednání: 14:00  
Ukončení jednání: 17:30 



Projednávaná problematika 
 

 Program jednání Rady ČSH 

 1. Zahájení (přivítání, úvodní slovo) 
2. Volba komisí (mandátová, návrhová) 
3. Kontrola a plnění usnesení 
4. Ověření přítomnosti (zpráva mandátové komise) 
5. Zpráva prezidenta ČSH o činnosti Exekutivy v období od 29.6.2013 do 22.11.2013 
6. Zpráva předsedy KRK o činnosti KRK v období od 18.5.2013 do 22.11.2013 
7. Výstupy z jednání KPRR ze dne 2.11.2013 
8. Informace o připravované změně legislativy ČSH v souvislosti s NOZ  
9. Všeobecná diskuse 
10. Zpráva návrhové komise – návrh usnesení 
11. Závěr 

 

 Zahájení 

Závěr  A.Pospíšil přivítal členy Rady, představil přítomné členy Exekutivy a hosty. 

 Dále seznámil členy Rady s rezignací dvou dosavadních členů A.Staňka (jeho 
nástupce musí zvolit konference Olomouckého KSH) a D.Čurdy (nového zástupce 
musí zvolit shromáždění klubů Triglav Pojišťovna Extraligy). 

 

 Volba mandátové a návrhové komise 

Závěr A.Pospíšil konstatoval, že vzhledem ke zřejmé nadpoloviční účasti a zjištění schopnosti 
usnášení a vzhledem k programu jednání není třeba komise volit. Na přání předsedy 
KRK P.Jaroně a člena Rady R.Jaroně přesto Rada ustavila mandátovou a návrhovou 
komisi ve složení p.Landa, p.Levíček.  

 

 Kontrola a plnění usnesení 

Závěr V novém čtyřletém cyklu po volební konferenci ČSH v červnu 2013 dosud Rada ČSH 
nejednala.  

 

 Ověření přítomnosti  

Závěr Z celkového původního počtu 22 členů Rady ČSH je přítomno jednání 14 členů, tj. 
63,6%. Rada ČSH byla pro jednání dne 23.11.2013 shledána usnášeníschopnou. 
Kvórum pro přijetí usnesení je 12 hlasů (tzn. nadpoloviční většina z celkového počtu 
členů Rady ČSH). 

 

 Zpráva prezidenta ČSH o činnosti Exekutivy ČSH v období 29.6.2013 
do 23.11.2013 

Závěr  Prezident ČSH seznámil přítomné členy rady ČSH s ustavením a činností Exekutivy 
ČSH v období od volební konference. 

 Dále informoval Radu o změnách v sekretariátu ČSH a o úspěšném přestěhování 
sídla svazu. 

 

Zápis 
2013.10.18.pdf  

Zpráva předsedy KRK ČSH o činnosti KRK ČSH v období 18.5.2013 do 
22.11.2013 

Závěr P.Jaroň přečetl zprávu včetně rekapitulace složení KRK. Zpráva je přílohou tohoto 
zápisu.  

 

 Výstupy z jednání KPRR 

Závěr Na základě projednání návrhu Statutu nově zřizované Komise pro rozvoj a podporu 
regionů byl tento Statut 23/11 schválen Exekutivou ČSH a tím byla komise – složená 
z předsedů jednotlivých KSH – formálně ustavena. 
A.Pospíšil připomněl nezbytnou aktivní účast členů KPRR s cílem konkrétního řešení / 
pokroku v otevřených otázkách. 



 

 Informace o připravovaných změnách Stanov a dalších předpisů ČSH 

Závěr 
 
 

LVO_Informace o 
změnách dle NOZ.doc

 

LVO_Právní 
subjektivita PRO A PROTI.doc

 

Předsedkyně LPK L.Vondráčková seznámila členy Rady  
 

a) s připravovanými úpravami Stanov ČSH vyvolanými jednak novým občanským 
zákoníkem (NOZ), jednak záměrem LPK Stanovy výrazně modernizovat. 
Předpokládaný – a zákonům vyhovující - termín změny stanov je zatím spojen 
s řádnou konferencí ČSH 2015, o postupu přípravy bude Rada průběžně 
informována.  

b) s nově připraveným materiálem pro kluby ČSH o nezbytných a vhodných krocích 
pro přechod klubů a jejich stanov na podmínky dané NOZ; tento materiál stejně 
jako podklad připravený ČUS (vzorové stanovy TJ/klubu již jsou k dispozici na 
http://www.olympic.cz/www/text/66--legislativni-rada) je přiložen k tomuto zápisu. 

c) se záměrem postupné rekonstrukce předpisové základny ČSH směrem ke 
zjednodušení, snížení počtu předpisů a zlepšení jejich srozumitelnosti; to vše 
v návaznosti na připravované nové stanovy. 

d) s aktuálně – jako prioritou – připravovanou inovací přestupního řádu s cílem 
zlepšení podmínek pro využití a růst výrazně talentovaných mladých hráčů 

e) s některými argumenty pro a proti přechodu KSH na samostatnou právní 
subjektivitu (nově „právní osobnost“ pobočného spolku) na základě přání některých 
KSH vysloveného na jednání KPRR. V diskusi k této věci byly potvrzeny následující 
body: 
- řešení pro všechny kraje musí být shodné; 
- základní problém přístupu k účtu může být řešen samostatnými účty / podúčty 

s přístupem a podpisovým právem pro jednotlivé KSH  

- vlastní právní osobnost KSH jako pobočného spolku ČSH by v každém případě 
znamenala plnou osobní odpovědnost předsedy (případně i členů exekutivy) 
KSH za ekonomiku a hospodaření KSH, včetně vedení účetnictví, daňového 
přiznání, ručení celým osobním majetkem atp. 

 

 Všeobecná diskuse 

Závěr a) k řešení náhrady / pokračování projektu SCM od 1.1.2015: 
- A.Pospíšil shrnul dosavadní postup Exekutivy:  

- smlouvy s dosavadními SCM budou prodlouženy do 31.12.2014, 
- „kolegium“ cca 15 expertů z praxe posoudí možnosti dalšího rozvoje péče o 

talentovanou mládež; 
- v tuto chvíli existují zhruba 4 varianty, které jsou orientovány dvěma směry 

podpory talentované mládeže:  
o prostřednictvím klubů nebo  
o prostřednictvím mládežnických reprezentací, jejichž počet se zvýší v roce 

2014 (družstva kadetů) 
- Exekutiva ČSH rozhodne na základě analýzy „kolegia“, ve kterém budou 

zastoupeny kluby s i bez SCM, reprezentační trenéři a uznávané osobnosti  
- členové Rady vyslovili několik navzájem velmi odlišných stanovisek s podporou 

různých možných scénářů; 
- D.Čurda připomněl další kolo odborné diskuse na toto téma směrované na blížící se 

Konferenci mládeže; 
- členové Rady závěrem vesměs podpořili navržený postup a potvrdili správnost 

využití skupiny dlouhodobě s mládeží pracujících specialistů z různých klubů zevnitř i 
zvenčí dosavadního projektu SCM. 

 

b) A.Pospíšil informoval o jednáních s ČUS o možné výstavbě lehkých hal pro 
výkonnostní házenou v regionech (vyžádána součinnost KSH - návrh konkrétních 
lokalit) a o hypotetické výstavbě středně velké haly (přes 3000 diváků) pro házenou a 
další sporty v Ostravě. 
O.Bína přislíbil pro informaci dodat slovenský projekt haly, která se bude stavět 
v Havlíčkově Brodě. 
 

http://www.olympic.cz/www/text/66--legislativni-rada


c) SW Xaverius – GS R.Bendl potvrdil následující kroky ke stabilizaci provozu: 
- aktualizace dat bude prováděna nejméně 2x měsíčně, vždy s informací pro uživatele 
v KSH; 
- bude doplněna automatická notifikace pro uživatele v KSH při každé transakci na 
jejich účtu. 
 

d) R.Jaroň informoval o transformaci bývalých krajských pracovišť ČSTV na „Krajská 
servisní centra ČUS“. A.Pospíšil potvrdil, že na plénu ČUS tuto aktivitu podpoří. 
 

e) na dotaz A.Levíčka informovali J.Konečný a P.Novák o novém složení Komise pro 
soutěže, pravidla a rozhodčí (SK) a o posílení soutěžního úseku ČSH (J.Konečný, 
St.Svoboda, R.Hrubá, P.Vozobulová). 
SK se zabývá možnostmi změn struktury soutěží, např. nejnižší soutěže jednotlivých 
kategorií by nemusely být řízeny z centra, ale žádný konkrétní návrh zatím připraven 
není. 
Společné pracovní jednání SK s předsedy krajských komisí soutěžních a rozhodčích bylo 
již svoláno do Rytířska na 11.12.2013. 
 

f) Na sekretariátu ČSH bude Radu nadále podporovat M.Železňáková, z tohoto jednání 
mimořádně omluvena. 
Cestovní náhrady členů Rady budou nadále hrazeny na základě cestovních příkazů 
zásadně bezhotovostní platbou na účet člena; stačí zasílat poštou nebo i elektronicky. 
Samozřejmě se předpokládá ekonomický přístup a společné cestování členů Rady tam, 
kde to dává smysl.  

 

 Usnesení 

Závěr Rada ČSH přijala 14 hlasy pro (0 proti, 0 se zdržel) toto usnesení: 
 

Rada ČSH bere na vědomí 
- zprávu o činnosti KRK 
- výstupy prvního jednání KPRR ze dne 2.11.2013 

- informace o připravovaných změnách Stanov a předpisů ČSH a k tomuto tématu 
distribuované dokumenty LPK ČSH. 

 

 

Zapsal Jiří Konečný 
 

Ověřoval Radek Bendl 
 

Datum 25.11.2013 
 


